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З А П И С Н И К 
  са 29.  сједнице Представничког дома  

 Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине 
 
 
 Двадесет девета сједница Представничког дома одржана је у два дијела -  14. маја  и 4. јуна 2008. 
године.  
 Први дио сједнице одржан је 14. маја, с почетком у 10 часова.  Присуствовали су сви посланици. 
  
 Из Савјета министара БиХ сједници су присуствовали: предсједавајући Никола Шпирић, 
министри Драган Вранкић, Средоје Новић, Свен Алкалај, те замјеници министара Сенад Шепић и 
Вилим Приморац. 
 Из међународних организација присуствовали су представници: ОХР-а, ЕУПМ-а, Британске 
амбасаде, те невладине организације Центри цивилних иницијатива.  
 Због разматрања Предлога закона о платама и накнадама у институцијама БиХ, сједници су 
присуствовали представници Јединственог синдиката институција Босне и Херцеговине. 
 Сједници је предсједавао Нико Лозанчић, након што је 11. маја извршена ротација на дужности 
предсједавајућег Представничког дома. 

На почетку сједнице предсједавајући Дома Нико Лозанчић захвалио се досадашњем 
предсједавајућем Милораду Живковићу на коректној сарадњи  и конструктивном раду и пожелио да 
њихова сарадња и даље буде на високом нивоу. Такође, позвао је све посланике на коректну сарадњу у 
наредних осам мјесеци његовог предсједавања Домом. 

Затим је предсједавајући Лозанчић изнио уводне напомене о предлогу дневног реда и 
образложио разлоге за измјене и допуне предложеног дневног реда. Наиме, из предлога дневног реда 
скинуте су двије тачке: Предлог оквирног закона о средњем стручном образовању и обуци у БиХ и 
Предлог закона о граничној контроли – због захтјева надлежних комисији за продужење рока за 
комисијско разматрање. Дневни ред допуњем је уврштавањем Извјештаја Комисије Колегијума о 
настојању за постизање сагласности о предлозима закључака посланика Златка Лагумџије, који на 9. 
заједничкој сједници оба дома нису добили ентитетску већину.  

У уводним напоменама предсједавајући Лозанчић је упознао Дом да у дневни ред није 
уврштена Одлука предсједавајућег Савјета министара о разрјешењу министара Свена Алкалаја и 
замјеника министара Игора Црнатка и Сенада Шепића – због трагичне несреће у породици Игора 
Црнатка. 

Такође, предсједавајући је упознао Дом да у дневни ред нису уврштени захтјеви Клуба 
посланика СДП-а за разматрање измјена и допуна Изборног закона, с обзиром да су престали разлози за 
хитност који су наведени у вријеме подношења захтјева.  

 
 У оквиру расправе о предлогу дневног реда, Милица Марковић предложила је да се у 
дневни ред уврсти предлог закључка о задуживању Савјета министара БиХ за покретање 
законске процедуре којом би се идентификовала имовина бившег СКБиХ, те одузела од 
садашњих корисника, а све у складу са законским прописима. 
 Момчило Новаковић рекао је да је у вези са Предлогом закона о измјенама и допунама 
Закона о финансирању политичких партија учињен пословнички пропуст јер је надлежна 
Комисија за финансије и буџет разматрала Предлог закона у првој фази прије него што је 
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Уставноправна комисија утврдила уставни основ. Рекао је да не предлаже скидање овог 
предлога закона са дневног реда, али захтијева да таквих пропуста убудуће не буде.  
 Денис Бећировић предложио је да се у дневни ред уврсти: „Информација о томе ко су 
добитници одликовања и признања која је од 1992. до 1995. године уручио најтраженији ратни 
злочинац и хашки бјегунац Радован Караџић и да ли је тачно да је овај Караџићев закон, усвојен 
27. априла 1993. године, још увијек на снази“. Затражио је да се Дом закључком одреди да то 
буде тачка дневног реда наредне сједнице Дома ако је немогуће да се уврсти у дневни ред ове 
сједнице. 
 Поводом изнесених предлога вођена је дуга и полемична расправа у којој су учествовали: 
Јозо Крижановић, Милорад Живковић, Азра Хаџиахметовић, Златко Лагумџија, Милица 
Марковић, Садик Бахтић, Лазар Продановић, Денис Бећировић, Драго Калабић, Селим Бешлагић, 
Момчило Новаковић, Славко Јовичић, Хусеин Нанић, Ремзија Кадрић, Сњежана Рајилић, Садик 
Ахметовић,  Сефер Халиловић, Јерко Иванковић Лијановић и Бранко Докић.  
 У расправи је Азра Хаџиахметовић предложила да се Дом тајно изјасни о предлозима за 
именовање генералног ревизора и замјеника генералног ревизора, као и да се убудуће тајно 
изјашњава о свим именовањима на функције које слове као независне. 
  Шефик Џаферовић је, због дугог трајања расправе о предлогу дневног реда, предложио да 
се са дневног реда скину посланичка питања и одговори, а овај предлог подржао је и Бранко 
Докић.     
 Послије закључивања расправе, предсједавајући Дома Нико Лозанчић на гласање је дао 
предлог Милице Марковић за допуну дневног реда.  
 Предлог је усвојен са 30 гласова ''за'' (Федерација 18, РС 12), три ''против'' и два гласа 
''уздржан''. Предлог је уврштен у дневни ред као 17. тачка.  
 У вези са предлогом Дениса Бећировића, предсједавајући је рекао да ће Колегијум о њему 
одлучивати приликом утврђивања предлога дневног реда за 30. сједницу. 
 Предсједавајући је даље на гласање дао предлог Шефика Џаферовића да се са дневног 
реда скину посланичка питања и одговори.  
 Предлог је усвојен са 28 гласова ''за'' (Федерација 17, РС 11), два ''против'' и једним гласом 
''уздржан''. 
 Предсједавајући је констатовао да 29. сједница Дома има сљедећи 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д 
 

1. Усвајање Записника са 28. сједнице Представничког дома; 
2. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о сукобу интереса у институцијама 

власти БиХ (друго читање); 
3. Предлог закона о лијековима и медицинским средствима (друго читање); 
4. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о јединственом матичном броју (друго 

читање); 
5. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о личној карти држављана БиХ (друго 

читање); 
6. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о пребивалишту и боравишту 

држављана  БиХ (друго читање); 
7. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о кривичном поступку БиХ (друго 

читање); 
8. Предлог закона о Фискалном савјету БиХ (друго читање); 
9. Предлог  закона о платама и накнадама у институцијама БиХ (друго читање); 
10. Предлог  закона о измјенама и допунама Закона о финансирању политичких партија 

(прво читање); 
11. Предлог закона о заштити домаће производње у оквиру Споразума ЦЕФТА - 

предлагач:  посланик Јерко Иванковић Лијановић (прво читање); 
12. Извјештај Заједничке комисије оба дома о усаглашавању текста Закона о измјенама и 

допунама Закона о употреби и заштити назива Босне и Херцеговине; 
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13. Извјештај  Комисије  Колегијума о настојању за постизање саласности о предлозима 

закључака посланика Златка Лагумџије, са  9. заједничке сједнице оба дома; 
14. Именовање генералног ревизора  и замјеника генералног ревизора (кандидатску ранг- 

листу доставила Комисија за избор генералног ревизора и замјеника генералног 
ревизора); 

15. Разматрање извјештаја комисија Дома за 2007. годину: 
a) Уставноправне комисије, 
б)   Комисије за финансије и буџет, 
ц)   Комисије за спољну трговину и царине, 
д)   Комисије за вањске послове, 
е)   Комисије за саобраћај и комуникације, 
ф)  Комисије за остваривање равноправности полова; 

16. Разматрање  извјештаја о раду за 2007. годину заједничких комисија оба дома: 
a) Заједничке комисије за одбрану и безбједност, 
б)   Заједничке  безбједносно-обавјештајне комисије за надзор над радом 
      Обавјештајно-безбједносне агенције БиХ, 
ц)  Заједничке комисије за људска права, права дјетета, младе, имиграцију,  
      избјеглице, азил и етику, 
д)  Заједничке комисије за административне послове, 
е)  Заједничке комисије за европске интеграције,  
ф) Заједничке комисије за економске реформе и развој; 

17. Предлог закључка о задуживању Савјета  министара БиХ за покретање законске 
процедуре којом би се идентификовала имовина бившег СКБиХ, те одузела од 
садашњих корисника, а све у складу са законским прописима; 

18. Давање сагласности за ратификацију: 
a) Стразбуршког споразума  о међународној класификацији патената, 
б)   Европске конвенције о незастаријевању злочина против човјечности и ратних  
       злочина, 
ц)   Конвенције о заштити нематеријалне културне баштине (UNESCO). 

 
Послије констатовања дневног реда, Хусеин Нанић изнио је иницијативу – коју је, како је 

рекао, намјеравао да поднесе у оквиру посланичких питања, а коју је предао Колегијуму, а то је 
да се задужи Савјет министара БиХ да уради и Парламентарној скупштини достави информацију 
о спремности институција БиХ за преузимање обавеза у вези са примјеном Споразума о 
стабилизацији и придруживању. Предложио је да се ова иницијатива стави у процедуру преко 
Колегијума и надлежне комисије, да би на крају добила подршку Дома. 

Предсједавајући Лозанчић захвалио се посланику Нанићу на помоћи и позвао све 
посланике који су припремили питања у писаној форми да их предају, без обзира што ова тачка 
није на дневном реду.  
 
Ад. – 1. Усвајање Записника са 28. сједнице Представничког дома 
 
 Није било расправе о Записнику.  
 На наставку сједнице Записник је усвојен једногласно – са 41 гласом ''за'' (Федерација 27, 
РС 14).  
 
Ад. – 2.  Предлог закона о измјенама и допунама Закона о сукобу интереса у институцијама  
               власти БиХ (друго читање) 
              
 У уводним напоменама предсједавајући је подсјетио да је надлежна комисија усвојила два 
амандмана, а да у пленарној фази нема амандмана.  
 У име надлежне Уставноправне комисије, кратко је говорио њен предсједавајући Шефик 
Џаферовић. 
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 У расправи су учествовали: Рифат Долић, Драго Калабић, Велимир Јукић, Бранко Докић, 
Јозо Крижановић, Мартин Рагуж, Шефик Џаферовић, Милорад Живковић и Јерко Иванковић 
Лијановић.  
 У расправи, Велимир Јукић и Бранко Докић предложили су закључке. 
 Приликом гласања усвојени су предлози закључака и Велимира Јукића (36 гласова ''за'' - 
Федерација 23, РС 13 - пет гласова ''уздржан'')  и Бранка Докића (35 гласова ''за''  - Федерација 22, 
РС 13 - пет гласова ''узржан''). С обзиром да су предложени закључци у већем дијелу исти, 
коначан закључак гласи: 

Задужује се Савјет министара БиХ да хитно приступи изради новог Закона о сукобу 
интереса у институцијама власти Босне и Херцеговине, који ће бити заснован на 
позитивним искуствима земаља чланица Европске уније, као и искуствима Централне 
изборне комисије БиХ, те да Предлог закона упути Парламентарној скупштини БиХ на 
усвајање, најкасније до краја првог квартала 2009. године.  

Послије усвајања закључка Дом се изјаснио о Предлогу закона. 
''За'' су гласала 22 (Федерација 20, РС два) ''против'' девет, ''уздражано'' седам посланика.   
Како није било ентитетске већине, одмах је спроведено усаглашавање у Колегијуму и није 

било сагласности.  
У другом кругу гласања из Републике Српске ''против'' је гласало 11 посланика, што је 

више од двије трећине из ентитета.  
Предсједавајући је констатовао да Предлог закона о измјенама и допунама Закона о 

сукобу интереса у институцијама власти БиХ у другом читању није усвојен. 
 
Ад. – 3. Предлог закона о лијековима и медицинским средствима (друго читање) 
 
 Предсједавајући је у уводним напоменама напоменуо да је надлежна комисија усвојила 
осам амандмана на овај законски предлог, а да је Момчило Новаковић у пленарној фази поднио 
амандман којим оспорава Амандман VII Комисије.  
 У расправи су учествовали: Халид Гењац, Момчило Новаковић, Азра Хаџиахметовић, 
Драго Калабић, Бакир Изетбеговић, Азра Алајбеговић и Екрем Ајановић. 
 Приликом гласања Момчило Новаковић је повукао амандман. 
 Закон о лијековима и медицинским средствима усвојен је у другом читању са 40 гласова 
''за'' (Федерација 27, РС 13) и једним гласом ''уздржан''.  
 
Ад. – 4, 5. и 6.  
 У уводним напоменама о овим тачкама предсједавајући је рекао да је надлежна 
Уставноправна комисија ове законе усвојила у предложеном тексту и да нема амандмана у 
пленарној фази. 
 Није било расправе у оквиру ових тачака дневног реда.  
  
 Приликом гласања Дом је у другом читању усвојио: 

- Закон о измјенама и допунама Закона о јединственом матичном броју, са 38 гласова 
''за'' (Федерација 25, РС 13) и једним гласом ''уздржан''; 

- Закон о измјенама и допунама Закона о личној карти држављана БиХ, са 40 гласова 
''за'' (Федерација 26, РС 14) и једним гласом ''уздржан''; 

- Закон о измјенама и допунама Закона о пребивалишту и боравишту држављана БиХ, са 
39 гласова  ''за'' (Федерација 26, РС 13) и  једним гласом ''уздржан''.   

  
Ад. – 7. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о кривичном поступку БиХ 
              (друго читање) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући је рекао да је надлежна комисија усвојила 15 
амандмана на Предлог закона из ове тачке, а да у пленарној фази нема амандмана. 
 Предсједавајући Уставноправне комисије, Шефик Џаферовић, кратко је говорио у име 
Комисије.  
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 Кратко је дискутовао Бериз Белкић. 
 Закон је усвојен са 37 гласова ''за'' (Федерација 23, РС 14). 
 
Ад – 8. Предлог закона о Фискалном савјету БиХ (друго читање) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући је подсјетио да је и овај законски предлог у 
надлежној комисији усвојен у предложеном тексту, а да је у пленарној фази Момчило Новаковић 
поднио седам амандмана које поново брани.  
 Момчило Новаковић је образложио своје амандмане. 
 У име Комисије за финансије и буџет говорио је њен предсједавајући Садик Бахтић. 
 У расправи су учествовали: Азра Хаџиахметовић, Бакир Изетбеговић и Момчило 
Новаковић. 
 Приликом гласања, Дом се прво изјаснио о амандманима Момчила Новаковића. 
 Усвојени су: 

• Амандман II – на члан 3. Предлога закона – ''за'' гласало 20 (Федерација 11, РС девет), 
''против'' 13, ''уздржано'' шест посланика и 

• Амандман VII – на члан 11. Предлога закона – ''за'' гласало 17 (Федерација осам, РС 
девет), ''против'' 13, ''уздржано'' 11 посланика. Због недостатка ентитетске већине из 
Федерације, спроведено је усаглашавање у Колегијуму, након чега је предсједавајући 
обавијестио Дом да је у Колегијуму постигнута сагласност и да је тиме амандман усвојен.  

 
Дом није усвојио сљедеће амандмане Момчила Новаковића: 

• Амандман I – ''за'' гласало 11, ''против'' 23, ''уздржано'' седам посланика; 
• Амандман III – ''за'' гласало седам, ''против'' 24, ''уздржано'' 10 посланика; 
• Амандман IV – ''за'' гласало шест, ''против'' 21, ''уздржано'' 11 посланика; 
• Амандман V – ''за'' гласало седам, ''против'' 23, ''уздржано'' 10 посланика и 
• Амандман VI – ''за'' гласало шест, ''против'' 21, ''уздржано'' 14 посланика. 

 
Послије гласања о амандманима, Дом је, са  32 гласа ''за'' (Федерација 22, РС 10), три 

''против'' и пет гласова ''уздржан'', усвојио Закон о Фискалном савјету Босне и Херцеговине. 
 

Ад. – 9. Предлог  закона о платама и накнадама у институцијама БиХ (друго читање) 
 
 Предсједавајући је у уводним напоменама рекао да је надлежна Комисија за финансије и 
буџет усвојила 20 амандмана, а да су у пленарној фази амандмане поднијели: Клуб СДА, Јерко 
Иванковић Лијановић, Салко Соколовић, Момчило Новаковић, Бранко Докић, Клуб СНСД, Адем 
Хускић. 
 Предсједавајући Комисије за финансије и буџет, Садик Бахтиаћ, говорио је у име 
Комисије. 
 У оквиру ове тачке вођена је дуга расправа у којој су учествовали: Бакир Изетбеговић, 
Мирјана Малић, Рифат Долић, Велимир Јукић, Славко Јовичић,  Азра Хаџиахметовић, Хаџи 
Јован Митровић, Бранко Докић, Јерко Иванковић Лијановић,  Лазар Продановић,  Момчило 
Новаковић, Јозо Крижановић, Златко Лагумџија, Винко Зорић, Милорад Живковић, Бериз 
Белкић, Драго Калабић, Садик Бахтић, Денис Бећировић, Ремзија Кадрић,  Салко Соколовић,  
Екрем Ајановић,  Шефик Џаферовић,  Милица Марковић, Саво Ерић,  Нико Лозанчић,  Бајазит 
Јашаревић. Дому се обратио и Неђо Ђурић, представник Координационог одбора синдиката 
регистрованих на нивоу институција БиХ.  
 Приликом гласања, предсједавајући је, у складу са Пословником, прво на гласање дао 
закључке које су у расправи предложили Златко Лагумџија и Бранко Докић: 
 Предлог закључка Златка Лагумџије у двије тачке гласи: 

„1. Задужује се Савјет министара БиХ да на основу досадашње расправе и предлога закона 
о платама и накнадама у институцијама БиХ припреми нови предлог закона и 

2. Задужују се надлежни органи да одмах постојеће коефицијенте повећају за 10% 
запосленицима који су државни службеници и стручно особље, третирани чланом 12, 14, 25, 
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Предлога закона, професионална војна лица третирана чланом 17, полицијски службеници 
третирани чланом 21. и запосленици третирани чланом 27.“  

Предлози ових закључака нису усвојени. ''За'' је гласало осам, ''против'' 20, ''уздржано'' 12 
посланика. 
 
Предлог закључка Бранка  Докића гласи: 
„Задужује се Административна комисија да висину посланичког паушала учини 

примјереном тако да не нарушава основне принципе овог закона нити односе и хијерархију међу 
институцијама Босне и Херцеговине“. 

Приликом гласања, посланик Докић је повукао закључак.  
 

Послије гласања о закључцима, Бранко Докић је образложио свој амандман и позвао Дом 
да га усвоји.  

Предсједавајући Лозанчић образложио је амандмане које су чланови Колегијума 
поднијели према новим аспектима – а које су подржали и чланови Проширеног колегијума, 
којима су из Предлога закона изузети посланици и делегати у Парламентарној скупштини БиХ  и  
који, у ствари, представљају компромис како би Закон о платама и накнадама у институцијама 
Босне и Херцеговине био усвојен.  

С обзиром на околности које је изнио предсједавајући Дома, Драго Калабић је позвао све 
подносиоце амандмана у пленарној фази да их повуку те повукао амандмане Клуба СНСД-а.  

Осим Клуба СНСД-а, амандмане су повукли: Адем Хускић и Момчило Новаковић, Садик 
Бахтић и Јерко Иванковић Лијановић.   

Након што су се посланици изјаснили о повлачењу амандмана, предсједавајући је прво на 
гласање дао три  амандмана чланова Колегијума,  поднесена у складу са чланом 118. став (3)б). 
Пословника.  

Амандмани су усвојени са резултатима гласања како слиједи: 
- Амандман I – ''за'' 31 (Федерација 21, РС 10), ''против'' четири, ''уздржано'' шест 
   посланика; 
- Амандман II – ''за'' 34 (Федерација 21, РС 13), ''против'' четири, ''уздржана'' три посланика 
- Амандман III – ''за'' 31 (Федерација 21, РС 10), ''против'' три, ''уздржано'' седам посланика. 
 
У овом дијелу сједнице у вези с амандманима кратко је дискутовао Бранко Докић. Затим је 

обављено гласање о амандманима, према прегледу који је припремила Комисија за финансије и 
буџет.  

Није усвојен ниједан амандман. Резултати гласања су како слиједи: 
• Амандман I Клуба СДА – ''за'' 11,  ''против'' 20, ''уздржано'' девет посланика; 
• За Амандманом II Клуба СДА престала је потреба с обзиром на усвајање амандмана 

чланова Колегијума на члан 10. Предлога закона; 
• Амандман III Клуба СДА – ''за'' 13, ''против'' 18, ''уздржано'' девет посланика; 
• Амандман IV Клуба СДА – ''за'' девет, ''против'' 20, ''уздржано'' 12 посланика; 
• Амандман V Клуба СДА – ''за'' 12, ''против'' 19, ''уздржано'' 10 посланика; 
• Амандман VI Клуба СДА – ''за'' 10, ''против'' 20, ''уздржано'' 11 посланика; 
• Амандман VII Клуба СДА – ''за'' 14, ''против'' 19, ''уздржано'' осам посланика; 
• Амандман VIII Клуба СДА – ''за'' 11, ''против'' 21, ''уздржано'' осам посланика; 
• Амандман IX Клуба СДА – ''за'' 14, ''против'' 18, ''уздржано'' девет посланика; 
• Амандман X Клуба СДА – ''за'' девет, ''против'' 21, ''уздржано'' 11 посланика;  
• Амандман XI Клуба СДА – ''за'' 11, ''против'' 21, ''уздржано'' девет посланика; 
• Амандан XII Клуба СДА – ''за'' 14, ''против'' 19, ''уздржано'' осам посланика; 
• Амандман I Салка Соколовића – ''за'' 11, ''против'' 19, ''уздржано'' 11 посланика; 
•  Амандман I Бранка Докића – ''за'' девет, ''против'' 14, ''уздржано'' 17 посланика.  
 
Пошто се Дом изјаснио о свим амандманима поднесеним у пленарној фази, 

предсједавајући је на гласање дао Предлог закона о платама и накнадама у институцијама Босне 
и Херцеговине, с амандманима Комисије и амандманима усвојеним у пленарној фази.  
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Закон је усвојен са 30 гласова ''за'' (Федерација 21, Република Српска девет), осам 

''против'' и једним гласом ''уздржан''. 
 

 
Ад. – 10. Предлог  закона о измјенама и допунама Закона о финансирању политичких 
                партија (прво читање) 
 
 Послије уводних напомена предсједавајућег Дома, у расправи су учествовали Јерко 
Иванковић Лијановић, Јозо Крижановић и Шефик Џаферовић.  
 Предлог закона је у првом читању усвојен  са  25 гласова ''за'' (Федерација 20, РС пет), 
једним ''против'' и 13 гласова ''уздржан''.  
 
Ад. – 11. Предлог закона о заштити домаће производње унутар Споразума ЦЕФТА 

   -  предлагач:  посланик Јерко Иванковић Лијановић (прво читање) 
 
У уводним напоменама предсједавајући је подсјетио да је предлагач прво тражио хитан 

поступак за доношење овог закона, али да се касније опредијелио за скраћени поступак по члану 
126. Пословника, што је Дом и усвојио. 

Први се за ријеч јавио Хусеин Нанић, који је, у име Клуба СДА, предложио одређене 
закључке. 

Јерко Иванковић Лијановић опширно је образложио Предлог закона и потребу његовог 
доношења. 

У расправи су учествовали: Момчило Новаковић, Азра Хаџиахметовић, Бранко Докић, 
Златко Лагумџија,  Садик Ахметовић, Милорад Живковић. 

 
У име ресорног министарства говорио је Сабрија Шерифовић, помоћник министра спољне 

трговине и економских односа.  
Клуб СДА у расправи је предложио сљедеће зкључке: 
1. Задужује се Савјет министара БиХ да изради анализу ефеката примјене Споразума 

ЦЕФТА и мишљење о Предлогу закона о заштити домаће производње унутар Споразума 
ЦЕФТА. 

2. Задужује се Спољнотрговинска комора БиХ да достави податке о спољнотрговинском 
билансу БиХ, са посебним освртом на трендове након ступања на снагу Споразума ЦЕФТА.  

3. Рок за достављање анализе и података је 30 дана. 
 
 Претходни закључци су усвојени са 30 гласова ''за'' (Федерација 22, РС осам), два ''против'' 
и шест гласова ''уздржан''. 
 Након усвајања закључака, Дом је усвојио и Предлог закона из ове тачке у првом читању. 
''За'' је гласало 20 (Федерација 14, РС шест), ''против'' четири, ''уздржано'' 12 посланика. 
 
 
Ад. – 12. Извјештај Заједничке комисије оба дома о усаглашавању текста Закона о 
                измјенама и допунама Закона о употреби и заштити назива Босне и Херцеговине 
 
 Није било расправе поводом ове тачке дневног реда.  
 Извјештај је усвојен са 30 гласова ''за'' (Федерација 20, РС 10), три ''против'' и шест гласова 
''уздржан''.  
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Ад. – 13. Извјештај  Комисије  Колегијума о настојању за постизање сагласности о 
               предлозима закључака посланика Златка Лагумџије, са  9. заједничке сједнице оба  
               дома 
 
  Предсједавајући је подсјетио да у Колегијуму није постигнута сагласност о предлозима 
закључака из ове тачке. Ради се о закључцима које је Златко Лагумџија предложио на 9. 
заједничкој сједници оба дома у оквиру расправе о Предлогу закона о измјенама и допунама 
Изборног закона Босне и Херцеговине. Закључци гласе: 
 1. Позива се Заједнички колегијум да одмах закаже сједницу оба дома, да се по хитном 
поступку Парламент одреди о предлозима закона по којима би се измјене Изборног закона 
односиле на читаву БиХ умјесто само на Сребреницу и за наредни период умјесто само за 2008. 
годину. 
 2. Позива се Савјет министара БиХ и високи представник да донесу одговарајуће одлуке и 
предложе Парламенту потребне акте, како би Сребреница добила потребан посебан статус, до 
одржавања локалних избора, на основу правних и моралних обавеза произашлих из пресуда у 
Хагу о геноциду“.  

Није било расправе.  
 У другом кругу гласања  закључци нису усвојени. ''За'' је гласало 20, ''против'' 14 – при 
чему је из Републике Српске ''против'' гласало 12 посланика, што је више од двије трећине, а шест 
посланика се уздржало од гласања.  
 
Ад. – 14. Именовање генералног ревизора и замјеника генералног ревизора (кандидатску  
                ранг-листу доставила Комисија за избор генералног ревизора и замјеника  
                генералног ревизора) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући Лозанчић је подсјетио посланике да је 
кандидатску листу сачинила Комисија за избор генералног ревизора и замјеника генералног 
ревизора. 
 У расправи у оквиру ове тачке учествовао је Хусеин Нанић. 
 Азра Хаџиахметовић је,  у оквиру расправе о предлогу дневног реда, предложила да се о 
кандидатима за ревизорске дужности обави тајно гласање.  
 Приликом гласања, предсједавајући је прво на гласање дао овај предлог, који је усвојен са 
22 гласа ''за'' (Федерација 12, РС 10), девет ''против'' и девет гласова ''уздржан''.  
 Затим је извршено гласање о кандидатима за генералног ревизора, према ранг-листи коју 
је сачинила Ад хок комисија. Предсједавајући је напоменуо да је именован први кандидат који 
добије општу и ентитетску већину, па се о сљедећим кандидатима са листе неће ни гласати. 
 Прво се гласало о кандидату под бројем један (Миленко Шего) на листи из хрватског 
народа. 
 ''За'' су гласала 33 (Федерација 24, РС девет), ''против'' пет, ''уздржана'' два посланика.   
 Предсједавајући је констатовао да је за генералног ревизора именован Миленко Шего. 
 О  кандидату под бројем 2 (Драго Новаковић) није се гласало. 
 
 Даље је предсједавајући спровео гласање о кандидатима за замјенике генералног ревизора 
са листи из друга два конститутивна народа, по редослиједу на ранг-листи за замјенике 
генералног ревизора. 
 На ранг-листи из српског народа, под бројем 1 је Драган Кулина. 
 ''За'' именовање Драгана Кулине гласало је 17, ''против'' 17, ''уздржано'' седам посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да Драган Кулина није добио општу већину Дома.  
 
 Кандидат под бројем 2 на ранг-листи из српског народа је Божана Трнинић. 
 ''За'' именовање Божане Трнинић гласао је 31 посланик (Федерација 21, РС 10), ''против'' је 
гласало осам, ''уздржана'' два посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да је за замјеника генералног ревизора из српског народа 
именована Божана Трнинић.  
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 О кандидату под бројем 3 (Мирољуб Крунић) није се гласало. 
 
 Затим је извршено гласање о кандидатима са листе из бошњачког народа.  
 Кандидат под бројем један – Џевад Некић – добио је 16 гласова ''за'', 19 ''против'', 
''уздржано'' шест посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да овај кандидат није добио већину.  
 Кандидат под бројем два је Муниб Овчина – ''за'' његово именовање гласало је седам, 
''против'' 21, ''уздржано'' шест посланика. Предсједавајући је констатовао да ни овај кандидат није 
добио већину. 
 Кандидат под бројем три – Муневера Бафтић – добила је 27 гласова ''за'' (Федерација 19, 
РС осам), осам ''против'' и један глас ''уздржан''. 
 Предсједавајући је констатовао да је за замјеника генералног ревизора из бошњачког 
народа именована Муневера Бафтић.  
 О кандидату под бројем 4 (Адмир Џумхур) није се гласало. 
  
 
Ад. – 15. Разматрање извјештаја комисија Дома за 2007. годину: 

а.  Уставноправне комисије, 
б.  Комисије за финансије и буџет, 
ц.  Комисије за спољну трговину и царине, 
д.  Комисије за спољне послове, 
е.  Комисије за саобраћај и комуникације, 
ф.  Комисије за остваривање равноправности полова. 

 
Није било расправе. 
Приликом гласања, Дом је, са 33 гласа ''за'' (Федедрација 22, РС 11) и пет гласова 

''уздржан'', усвојио предлог предсједавајућег да се о извјештајима гласа у пакету.  
 Са 37 гласова ''за'' (Федерација 25, РС 12) и једним гласом ''уздржан'', усвојени су 
извјештаји комисија из ове тачке. 
 
Ад. – 16. Разматрање извјештаја о раду за 2007. годину заједничких комисија оба дома: 

а)  Заједничке комисије за одбрану и безбједност, 
б)  Заједничке  безбједносно-обавјештајне комисије за надзор над радом  
     Обавјештајно-безбједносне агенције БиХ, 
ц)  Заједничке комисије за људска права, права дјетета, младе, имиграцију,  
      избјеглице, азил и етику, 
д)  Заједничке комисије за административне послове, 
е)  Заједничке комисије за европске интеграције,  
ф)  Заједничке комисије за економске реформе и развој. 

 
И за ове извјештаје усвојен је предлог предсједавајућег да се гласа у пакету. ''За'' је гласало 

35 (Федерација 22, РС 13), ''уздржано'' пет посланика.  
Извјештаји су усвојени са 36 гласова ''за'' (Федерација 23, РС 13), четири посланика су се 

уздржала од гласања.  
 

Ад. – 17.  Предлог закључка о задуживању Савјета  министара БиХ за покретање законске 
                 процедуре којом би се идентификовала имовина бвшег СКБиХ, те одузела од 
                 садашњих корисника, а све у складу са законским прописима 
 
            У уводним напоменама предсједавајући је рекао да су посланици добили текст 
предложеног закључак који је, уз предлог тачке дневног реда, предложила Милица Марковић.  
 Милица Марковић је укратко образложила предлог закључка у својству предлагача тачке 
дневног реда.  



 10
 У расправи су учествовали Бакир Изетбеговић, Јозо Крижановић, Шефик Џаферовић, 
Милорад Живковић и Момчило Новаковић. 
 Повдом ове тачке закључке су предложили Сефер Халиловић и Клуб СДА. 
 
 Приликом гласања Дом је, са 32 гласа ''за'' (Федерација 20, РС 12), пет ''против'' и два глса 
''уздржан'', усвојио закључак који је предложила Милица Марковић у име Клуба СНСД, који 
гласи: 
 
 1. Задужује се Савјет министара БиХ да покрене поступак идентификације имовине 
бившег Савеза комуниста Босне и Херцеговине (СКБиХ) и спроведе одговарајуће законске 
процедуре како имовина била одузета од садашњих корисника. 
 2. Савјет министара БиХ дужан је да свака три мјесеца обавјештава Парламентарну 
скупштину БиХ о овим  активностима. 
 
 Предлози закључака Сефера Халиловића и Клуба СДА нису добили ентитетску већину, па 
слиједи усаглашавање у Колегијуму као комисији. 
 За закључак С. Халиловића гласало је 16 (Федерација 13, РС три), против један, уздржало 
се 17 посланика. 
 За закључке Клуба СДА гласала су 22 посланика (Федерација 18, РС четири), против три, 
уздржало се осам посланика.   
 Предложени закључци гласе: 

Предлог Сефера Халиловића: 
„Задужује се Савјет министара БиХ за спровођење законске процедуре којом би се 

идентификовала имовина бивших СКБиХ, ССРНБиХ, ССОБиХ, Савеза синдиката БиХ те да се на 
законит начин ријеши судбина цјелокупне имовине бивших ДП организација.“  

Предлог Клуба СДА: 
„1. Задужује се Савјет министара БиХ да припреми информацију о имовини бивших ДПО 

(СК, ССРН и ССО) са подацима о њеним корисницима, правном статусу и отвореним питањима, 
са предлогом законских и других активности ради уређивања ове области. 

2. Задужује се Савјет министара БиХ да Дому достави информацију о начину рјешавања 
овог питања у другим земљама бивше Југославије.“ 

 
 
Ад. – 18. Давање сагласности за ратификацију: 

a) Стразбуршког споразума  о међународној класификацији патената, 
б)   Европске конвенције о незастаријевању злочина против човјечности и ратних  
      злочина, 
ц)  Конвенције о заштити нематеријалне културне баштине (UNESCO). 

 
Предсједавајући је подсјетио на мишљења надлежне Комисије за спољне послове, која је 

дала позитивно мишљење о актима из ове тачке.  
Није било расправе.  
На предлог предсједавајућег, који је усвојен са 36 гласова ''за'' (Федерација 22, РС 14) и 

три ''уздржан'', извршено је гласање у пакету о  материјалима из ове тачке.  
Са 40 гласова ''за'' (Федерација 26, РС 14), дакле једногласно, Дом је дао сагласност за 

ратификацију аката под тачкама а), б), и ц).  
 
Након завршетка расправе о свим тачкама дневног реда, предсједавајући Дома дао је паузу 

од 45 минута ради договора и припреме за гласање о разматраним материјалима. 
Послије паузе предсједавајући је обавијестио Дом да је Колегијум у паузи, након што је 

прикупио информације и ставове из већине клубова посланика у Представничком дому, обавио 
консултације и закључио да Дому предложи да се о свим тачкама разматраног дневног реда 
одгоди изјашњавање за 4. јуни 2008. године, када ће бити сазвана и наредна сједница Дома, а 
гласање би се обавило прије почетка 30. сједнице. 
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Овај предлог Колегијума предсједавајући је дао на гласање.  
Предлог је усвојен. За је гласало 30 (Федерација 20, РС 10), против осам, уздржала су се 

три посланика. 
Овим је, у 21.05 часова, завршен први дио 29. сједнице Дома. 
 
Наставак 29. сједнице одржан је, како је и закључено, 4. јуна 2008. године, с почетком 

у 10.15 часова. Присуствовао је 41 посланик. Одсуствовао је Златко Лагумџија.  И наставку 
сједнице присуствовали су представници Савјета министара БиХ – предсједавајући и већина 
министара, као и редовни представници ОХР-а, ОЕБС-а и невладиних организација.  

 
На наставку је извршено гласање о материјалима разматраним у првом дијелу сједнице, 

како је наведено у оквиру тачака дневног реда обрађених у овом записнику.  
Наставак сједнице завршен је у 11.55 часова.  
 
Саставни дио Записника је транскрипт 29. сједнице. 

 
 
               СЕКРЕТАР                             ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ       
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                                ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
         Бранка Тодоровић                                                                        Нико Лозанчић 

 
           


